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Slovo starosty
Rekonstrukce školní budovy na dětskou skupinu

Milí spoluobčané, jak jsem slíbil, tak vám v následu-
jících řádcích sdělím aktuální informace, které se týkají 
rekonstrukce bývalé školní budovy.

Ještě, než začnu, shrnu minulost této budovy.  
V roce 1889 byla vystavena obcí Kouteckou. Sloužila 
jako obecná škola převážně pro děti z naší vesnice. V 
roce 1977 byla předána Polabskému muzeu, které ji vy-
užívalo, jako svůj depozitář. V roce 2013 nám muzeum 
budovu školy vrátilo zpět.

Od té doby každé Zastupitelstvo obce stálo před 
výzvou tuto budovu rekonstruovat. Nicméně to vždy 
skončilo na financích. Obec našeho typu jednoduše 
nemá dostatek vlastních prostředků na tak významnou 
rekonstrukci, kterou bývalá školní budova potřebuje. 
Ano, i v minulosti bylo možné získat finance z různých 
dotačních programů, ale nikdy nebyly tak velkorysé, 
jako právě v této době. Výzva od ministerstva práce a 
sociálních věcí (MPSV) na dětské skupiny a její dotace 
financování až do výše 25 milionů Kč je opravdu ojedi-
nělá.

Krásně nám to zatím do sebe zapadá. V listopadu 
2023 jste měli možnost se v dotazníkové anketě vyjád-
řit, k jakému účelu by měla budova sloužit. V naprosté 
většině jste psali, že by měla opět sloužit dětem. Tento 
záměr na váš podnět poté Zastupitelstvo obce schváli-
lo. Z kraje jsme hned řešili to, že Středočeský kraj nám 
vrátil budovu s tím, že dále bude sloužit pro sociální 
účely, a to dětská skupina, potažmo mateřská škola 
není. Tady nám pomohla hejtmanka paní Pecková, kte-
rá rychle zajistila to, že nám Středočeský kraj potvrdil 
užívání budovy pro děti.

V roce 2024 jsme se krátce zamýšleli, zdali budo-
vu zbourat nebo zachovat, nakonec jsme se rozhodli  
a myslím si, že zcela správně pro její zachování. Začali 
jsme řešit vizualizaci a následně projekt. Architekti při-
stupovali velmi obezřetně k historické povaze budovy 

z konce 19 tého století. Pak jsme podali žádost na sta-
vební odbor a zároveň podali žádost na MPSV o dotace. 
A po dlouhém čekání, o kterém jsem vám psal minule, 
jsem letos v únoru dostali příslib dotace ve výši 24 999 
999,99-Kč. Náš projekt byl podpořen. Proběhlo výbě-
rové řízení na stavební firmu, dále výběr koordinátora 
BOZP, výběr stavebního dozoru a dne 11. března jsem z 
pověření Zastupitelstva obce Kouty podepsal smlouvu 
s firmou Prostav.

Započali stavební práce na budově. Je mi jasné, že 
ne vždy budou stavební práce probíhat v poklidu. Ně-
kdy se může stát, že můžeme být dočasně omezeni. Po-
vaha stavby tomu nasvědčuje. Žádám vás o trpělivost. 
Stavební práce mají být ukončeny v lednu 2026.

Začátkem druhé poloviny tohoto roku budeme ještě 
organizovat tři soutěže na dodavatele. První se bude 
týkat výstavby zpevněných ploch, druhá vnitřního  
a venkovního vybavení (nábytek, herní prvky) a posled-
ní soutěž bude zaměřena na vybavení gastro provozu. 
Zrekonstruovanou budovu budeme mít vybavenu ná-
bytkem a zařízením do konce února 2026. Pak máme 
dva měsíce na zapsání dětské skupiny. A od 1.5.2026 
musíme dětskou skupinu začít provozovat. Tak to je 
náš časový harmonogram výstavby.

V průběhu výstavby nás čeká řada školení na provoz 
dětské skupiny. Návštěvy v obcích, kde již dětské sku-
piny fungují. Dále budeme provádět nábor personálu a 
samozřejmě dětí, pro které to celé děláme. Počítáme s 
organizováním dnů otevřených dveří.

A ještě něco. Na letošním setkání dříve narozených, 
moudrých Kouťáků jsem slíbil, že příští setkání v březnu 
2026 proběhne právě v nově rekonstruované budově. 
Věřím, že svému slibu dostojím.

Martin Pelichovský, starosta obce
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1.3. / Se uskutečnilo Setkání dříve narozených, moudrých Kouťáků. Fotky ze setkání občanů starších 60 ti let 
jsme umístili na strany 4 a 5.

8.3. / Koutečtí Rybáři zajistili vyklizení železa z budovy školy a také vyřezali keře, aby byla zahrada co nejvíce 
přístupná pro potřeby stavby.

10.3. / Zastupitelstvo obce Kouty rozhodlo na svém zasedání o založení stromořadí a biokoridorů východně 
od obce. Pokud vše půjde dle plánu, ještě letos na konci roku se dočkáme cest osázených převážně ovocnými 
stromy.

11.3. / Na základě pověření Zastupitelstva obce Kouty podepsal starosta smlouvu s vítězem výběrového řízení 
na rekonstrukci bývalé školní budovy na dětskou skupinu. Na OÚ se konala první schůzka se zástupci stavební 
firmy, architektů, stavebního dozoru a zastupitelů obce.

11.3. / Byl občanům na emaily zaslán návrh územní studie pro výstavbu rodinných domů v lokalitě za bytovkou. 
Své připomínky mohou případně občané zaslat na email: starosta@obec-kouty.cz do pondělí 31.3.2025.

15.3. / Výroční schůzi ve své rybářské chatě měli Koutečtí Rybáři. Pozvání na ni přijal starosta obce, který velmi 
ocenil práci s dětmi v rámci rybářského dětského kroužku, pomoc při údržbě obce a oboustranně byla kladně 
hodnocena celková spolupráce.

18.3. / Konalo se oficiální jednání mezi zastupiteli, investorem, spolkem Koutecká lípa a širokou veřejností o 
návrhu územní studie pro výstavbu rodinných domů v lokalitě za bytovkou.

25.3. / Proběhla porada se zástupci spolků Koutečtí Rybáři, Panenky z Kout, starostů a dalších občanů, která se 
týkala příprav společenské události Den obce 2025.

29.3. / Velikonoční dílna bude připravena na OÚ od 14:30 hodin, viz. plakát na straně 8.

29.3. / Bude probíhat úklid v naší obci.

1. Oslovujeme všechny občany obce, aby se zúčastnili celorepublikové akce Ukliďme Česko. Budeme společně sbírat     
odpadky v katastru naší obce. Sraz je v 9 hodin na návsi. Před polednem si opečeme obecní buřty a u Káji si dáme 
limču nebo pivko na obecní účet. Předem děkujeme za Vaši účast.
2. Na návsi proběhne v čase 8:40 - 9:10 hodin svoz nebezpečných odpadů a odpadů určených ke zpětnému odběru. 
3. Koutečtí Rybáři také provedou v ranních hodinách svoz železa v obci. Pokud budete chtít, zanechte před svými 
domy železo, kterého se budete chtít zbavit a rybáři jej odvezou.

 

Koutečtí rybáři, z. s. zahajují pro nové zájemce Dětský rybářský kroužek.

Zápis je 6.dubna v rybářské chatě „V Lesíku“ od 10:00-12:00h.
Rádi naučíme děti základy lovu ryb na rybářský prut, navazování háčků a poznávání ryb. Náplní kroužku je mimo 
jiné ukázky života ve vodě pod mikroskopem, dětské závody, popř. i poznávání jiných lokalit v rámci výletu na 
téma rybářství. Navazujeme tak na úspěšné předešlé roky, kdy děti statečně lov ryb začaly zvládat, měli jsme ce-
lodenní výlet do rybářské školy ve Vodňanech a hlavně si vyzkoušeli rybářské závody pořádané v obci „Na Louži“.
Rybářský kroužek je určen pro děti od 7 let, popř. i mladší děti s doprovodem rodiče s minimálním rybářským 
vybavením.
Rybářský kroužek je zdarma a je pořádaný každou druhou neděli v dopoledních hodinách. Kontaktní osoba na 
dotazy v sms: Vladimír Lacina, mobil: 777 130 514

Předseda spolku Michal Hanousek

Informace z obce
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Fotografie 
ze Setkání dříve narozených, 
moudrých Kouťáků
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Ze školní kroniky              Rok 1895 – 1896
Na počátku školního roku zapsáno bylo v Koutech školou povinných dítek 79. Z Netřebic byl přijat jeden žák, takže 
všech žáků bylo celkem 80.
Dle náboženství jest dětí katolických 62 a evangelických 18.
Školní rok byl započat v pondělí 2. září službami božími v chrámu Páně v Úmyslovicích.
4. října v den Jmenin Jeho Veličenstva účastny byly dítky slavných služeb božích ve chrámu Páně v Úmyslovicích. 
Ve škole vyložen onen předůležitý den v srdce dítek, jak vděčnými a nejvyššímu trůnu oddány býti mají.
V sobotu 25. dubna byla biskupská visitace a udílení svátosti biřmování od jeho biskupské Milosti. Žákyně této ško-
ly měla v Úmyslovicích přivítání. Před udílením svatého biřmování byla zkouška z náboženství v kostele společně 
s dětmi školy Úmyslovické.
Anna Šnejdarová, učitelka, sproštěna místa svého 7. ledna a na její místo nastoupila Marie Přišovská z Poděbrad, 
jež soukromě se připravovala, nabyla vysvědčení pro školy obecné a 15. února 1896 nastoupila úřad.
Místní školní rada složila slib 20. června 1896.
Členové její: předseda: V. Douša, členové: Jan Bonaventura, farář v Úmyslovicích Jan Řehák, správce školy Vít Lazar, 
Jan Stehlík, Josef Stehlík, ředitel velkostatku Poděbrady Alfréd Talich, náhradníci: J. Heller a V. Kulich.
Slavná c. k. okresní školní rada. Předseda: Rebensteiger z Blancenfeldu, členové: c. k. okresní školní inspektor Josef 
Chmelař, K. Bucek, G. Smetana, katolický farář P. T. Blažek, katolický farář F. Kocián, evangelický farář J. Urbánek, 
 j. Hampl, Dr. V. Krouský, E. Novodvorský a pan Chrastecký.
Zdravotní stav mládeže nebyl uspokojivý, neboť od 15. dubna řádila v Koutech mezi mládeží školní spála, takže  
i dítky správce školy onemocněly a škola od 25. června uzavřena býti musela.
Přehlídku školy vykonal 16. června 1896 vysoce ctěný pan Josef Chmelař, c. k. okresní školní inspektor.
Místní školní dohlížitel byl ve škole třikrát, jiný z členů školního úřadu nebyl.
Místní školní rada poskytla 40 zl. na učebné pomůcky a na školní knihovnu.
Školní rok ukončen 15. července velkými službami božími v chrámu Páně v Úmyslovicích.
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Rozhovor s Ladislavem Kraupnerem
Dnes si povídám s Láďou Kraupnerem, který žije v čp. 1 se svou družkou Petrou. Láďovi je 55 roků, je rodák z Poděbrad 
a jak o sobě tvrdí je i poděbraský patriot. Má dceru, která bydlí v Netřebicích a dva nezbedné vnuky. Na nich Láďa 
nejlépe vidí, jak ten čas letí.

1. Láďo, jak dlouho bydlíš v Koutech?
V Koutech bydlím od 2019. Když zas vidím ten letopočet, 
tak si zas říkám jak to letí.
2. Jak se stalo, že tu jsi?
No, vše napsal tak říkajíc osud. Měl jsem zde v čísle 1 
dlouholetého zákazníka, ze kterého se stal časem kama-
rád. Bohužel jak šel čas a začal přicházet do let, tak byl 
nucen čelit realitě a sice když jsi někde úplně sám, tak to 
není fakt jednoduchý. Musím říct že ten čas, kdy už ně-
které činnosti nezvládal nás dost sblížily. Ten konec byl 
smutný, hlavně v tom když jsi přítomen té skutečnosti, 
že o tebe nikde nestojí a sám už nemůžeš. Myslím tím 
zdravotnická zařízení a rodinu. Měli bychom si vážit rodi-
ny a kamarádů o které se můžeš opřít, je to fakt důležitý  
a když u toho nejsi tak to vlastně pořádně nechápeš a ni-
komu nepřeji aby měl podobný konec cesty tady.
3. Když jsi byl kluk, zlobil jsi rodiče a učitelky?
Jako kluk jsem byl hodný a poslušný ( smích) Ne, ale fakt 
to doma tak vypadalo. Máma na mě byla sama, táta mi 
bohužel zemřel když mi bylo 6. Nicméně jsem doma vy-
padal zdánlivě jako hodný synek, ale za dveřmi a hlavně 
za těmi školními jsem byl asi fakt prevít. Nemyslím tím 
grázl, ale neustále jsem organizoval různé srandičky na 
úkor svých spolužáků. Ani nemůžu říct, že bych v hodi-
nách byl pilný pozorný student. Neustále jsme hráli pod 
lavicí versatilkou závodní formule a nebo na čtverečko-
vaném papíře bojovali v potápění lodí. Těch lumpáren 
bylo fakt dost a doufám, že na mě učitelé nevzpomínají 
ve zlém. Taky je fakt że z rodičáku chudák máma ne-
chodila zrovna v pozitivním naladění, ale vždycky jsem 
se nějak vymluvil že jsem byl jen asi viděn s těmi co ruší 
vyučování. ( smích )
4. Co Láďo děláš? Myslím, kde pracuješ? Podnikáš?
Já jinak přes 30 let provozuji autoservis. Nic velkého, jen 
pro úzký okruh specifických zákazníků. Není to nijak moc 
na zbohatnutí, ale baví mě to a myslím, že to je to, to nej-
důležitější. Občas se svezu pěknou „károu“ a to mi ještě 
stále přináší radost do života.
5. Prozradíš nám také něco o své přítelkyni Petře a o 
Marušce (fenka – Tosa Inu)?
S Petrou se znám co jsem měl v nájmu autoservis na D11 
a ještě k tomu jsem provozoval čerpací stanici, v té době 
shodou okolností s názvem Petra ( Chemapetrol ). Pak 
vše koupilo OMW, nasadilo své vlastní lidi a už mi zbyla 
jen jedna Petra ( smích). To se psal rok 2000. Uf to je zas 
let…
6. Co tě na Koutech baví a naopak co nebaví?
V Koutech jsme našli „koutek“ klidu a pár pohodových 

lidí. Je to tu fajn. Jdeme se projít s Maruškou na klasickou 
procházku po té naší vesničce střediskové, zajdeme na 
pivko, občas pokecáme s místníma, což je super protože 
si tu připadáme jako opravu doma. Prostě pohoda.
8. Kde je v Koutech podle tebe nejkrásnější místo?
Dobrá otázka, ale odpověď je na snadě a sice samozřej-
mě doma v čp.1 ( smích).  Samozřejmě v Kouteckém klu-
bu na návsi je také velmi oblíbené místo ( smích )
9. Máš oblíbené roční období?
Za mě určitě jaro. Takové to rozkvetlé a provoněné. Tráva 
je krásně světle zelená a žluté pampelišky zdobí kdeja-
kou louku, nebo mez. Třešně a jabloně kvetou, do toho 
zpívají ptáci a svítí teplé sluníčko. To je něco co se mi ni-
kdy nepřejí. V tom bych určitě vydržel celý rok.
10. Jaké máš rád filmy?
Já jsem milovník starých českých detektivek a vůbec 
českých filmů kolem roku 1960-1980. Nevím proč, ale 
ta doba, i když jsem ji většinou ještě nezažil mě něčím 
fascinuje a taky je fakt, že jsme v té době ještě uměli na-
točit filmy a zachytit atmosféru. Nic není odfláklé a těm 
hercům to prostě věříš i když jde třeba jen o TV inscenaci.  
Ale možná jde jen o sentiment ( smích)

11. I ty už řadu let vaříš guláš na našem Posvícení. 
Doufám, že letošní desátý ročník soutěže nevynecháš 
a připravíš nám ostatním zase nějakou gulášovou la-
hůdku, která bude pomýšlet na vítězství?
Vaření guláše je pro mě vždy událost, kdy se tak říkajíc 
tmelí kolektiv, míněno osazenstvo obce. Rád vařím, na-
cházím v tom odpočinek a přináší mi to radost. Někdo 
čte, jiný plete ponožku a já vařím. Nevím proč to tak 
mám, ale prostě je to pro mě forma relaxace. Neustále 
sleduji nějaké kulinářské pořady a pak vymýšlím co vše 
chci realizovat.

Láďo, děkuji ti za toto určitě inspirující povídání si s tebou. 
Bude se hezky číst.

S Láďou Kraupnerem 
si povídal Martin Pelichovský
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Chybí Vám nějaká rubrika? 
Vaše podněty, náměty a připomínky nám sdělte osobně nebo na email starosta@obec-kouty.cz


